
 

                            

     PROTOKOLL 
     17.8.2017 
LIV-gruppens möte & styrgruppsmöte för Stora Komet 
 
 
 
Närvarande: 
Michael Mäkelä (ordförande) 
Jessica Lerche 
Sissel Korpisola 
Nora Karttunen 
Saana Rantsi 
Tariku Ahlfors 
Annika Stadius 
Nina Hillo (sekreterare) 
Dana Björkström- Jung 
 

 

1. Ändringsansökan (vägledningspunkt på Arabiastranden > Vägledningspunkt i Lovisa, mentorskap 
och kamratstöd bör kompletteras med utveckling av nya metoder i Luckans delgenomförarplan) MM 
kollar om Valtteri Karhu är införstådd med att Lovisa ansöker om navigatorpengar.  
JL svarar att spetsprojektet gör att det är viktigt att inte göra felsatsning och onödig begränsning. 
Hon konstaterar att Arbetsfördelningen borde diskuteras i Helsingforsregionen och hänvisar till sin 
riksomfattande ungdomsundersökning. Klarare arbetsfördelning behövs. Det handlar enligt JL om en  
diskussion som måste föras. Helsingfors stads organisationsförändring och landskapsreformen 
föranleder också det här.  
 
MM om Lovisa stad söker pengar från esf för att öppna navigator i Lovisa. Vad är Luckans roll?  
 
SK svarar att Stora Komet har varit med och tagit initiativet till den tvåspråkiga lösningen. Vi lyckades 
sammanföra Lovisa och Borgå som får en hel resurs för vägledning. Stora Komet har startat projektet 
och hjälpt med ansökan. Vad Luckan gör i Lovisa är en helt annan sak. Det hör inte till projektet.  
 
JL påpekar att ändringsansökan ska vara väldigt allmän. Ohjaamo ville inte öppna på Arabiastranden. 
Det handlar om tredje sektorns roll i relation till det offentliga.  
 
AS tillägger att världen förändras snabbt och olika saker har ändrat på behovet. AS är glad för att det 
blir en  vägledningspunkt i östra Nyland. Inveon har gått ut ur Smidiga studiestigar, vilket gör att de 
ungdomarna behöver beaktas.  
 
DB-J påminner om att Stora Komet synliggör vägledning. Är det Stora Komet som startar upp en 
vägledningspunkt?  
 
SK svarar att Dana har rätt. Det är en teknisk grej. Vi startar upp en vägledningspunkt i Lovisa istället 
för på Arabiastranden.  
 



 

                            

 
Beslut: 
Alla tycker att ändringen genomförs eftersom arbetet redan gjorts inom Stora Komet och det börjar 
bära frukt men att den bestående verkningen verkar bli i Lovisa istället för på Arabiastranden.  
 
Mentorskap och kamratstöd bör kompletteras med utveckling av nya grupphandledningsmetoder 
samt andra nya vägledningsmetoder.  
 
SK önskar minskad fokus på mentorskap och kamratstöd som förvisso ska vara med och utvecklas. 
 
JL det ska bli en mera rättvis bild av vad som görs,  Valtteri Karhu önskar att ändringar ska göras. Vad 
det innebär öppnas upp i punkt tre.  
 
 
 2. Ekonomiska läget 
Resultatet från 30.4 visar att det projektet lämnat in för utbetalning betalats ut. Projektet har använt 
lite mindre pengar än budgeterat pga sen start. Vi ligger lite under och det finns råd på att få lärare 
mfl att bättre redovisa sina timmar. Vi ska få 'doers' i branschvisa rådslag att jobba tillsammans med 
Smidiga studiestigar och redovisa för arbetstid.  
 
MM frågar hur det görs och om det finns stöd från ledningen. Svaret ges av DB-J och AS att Stora 
Komet beaktats bättre i årsplaneringen detta studieår och har hunnit få synlighet. 
 
Siffrorna bifogas till protokollet.  
 
 
 3. Hösten 2017 verksamheten 
 
SK berättar att i Borgå har Livet efter skolan utvecklats och hållits för alla som utexaminerades från 
Inveon. Om arbetslöshet, söka bostad, söka jobb och studera vidare. Borgå blev glad och översatte 
den lilla flyern till finska. Till protokollet en flyer. 
 
Projektet har aktivt planerat navigatorverksamhet i Lovisa. Rollfördelning inom vägledning i 
Helsingfors har diskuterats.  
 
Utveckling av kurs i skönlitteratur för yrkeshögskola med kursplan och upplägg. SK har kontaktat 
Halmstads högskola och ska tala på konferens och presentera modellen och Stora Komet på 
konferensen i september. Främst intresserar det arrangörerna att målgruppen i Arcada är hälsa och 
välfärd.  
 
Samma modell modifieras för integrering av invandrare. Kombination av litteratur närsamhälle och 
språk. 
 
MM påpekar att Susanne Ahlroth arbetar med biblioteken på Regionalförvaltningsverket. Sissel kan 
kontakta henne om bibliotekets roll i utvecklingen av kursen.  
 
AS undrar om kan invandrare ha en sådan språkkunskap att det kan fungera? SK tänker använda 
bilderböcker och lättläst litteratur.  



 

                            

 
NV har kartlagt i Sibbo. Portfoliokurs för skolungdomar i Borgå.  Vi ska vara med och skapa kontakter 
så att skolorna kan fortsätta med kursen. Projektet kommer också att besöka TE-byrån och allmänna 
infon för att berätta om Stora Komet och att projektet erbjuder individuell handledning på svenska 
åt unga.  
 
MM konstaterar att verksamheten borde fungera på båda språken.  
 
SK: Planen är att en kurs erbjuds där mentorerna är masters studerande och adepterna är 
studerande på kandidatnivå som jobbar med att slutföra studierna. Viktigt med klarare struktur. 
Mera fokuserat om alla är i samma stadium. Projektet strävar efter att starta en kurs för 
teknikstuderande med mentorer från företagsekonomi. Möten hålls om detta. Projektet har gjort 
utbildningsmaterial med innehåll.  
 
Studiementorprogram på kommande till Inveon där de studerande som är intresserade av att starta 
företag får en mentor.  
 
Diskussioner med Sveps har först och projektet erbjuder Svepsungdomar karriärvägledning.  
 
SK far till Lund i slutet av september för att diskutera litteraturkursen för invandrare. 
 
Kamratstödsgruppen upprepas och materialet livet efter skolan omarbetas  och den infon får 
civiltjänstgörare i oktober.  
 
Interaktiv inlärningsmodell med jobbsökning i Lovisa. Tanken är att pröva det konceptet på nytt och 
jämföra och utveckla.  
 
NH initierar diskussion om att involvera lärare i att tex dra den kurs som utvecklats och integrera den 
i läroplanen.  
 
DB-J 
Thinkboxen fortsätter i Dragsvik. Socialkuratorn skulle gärna få delta för att omfatta innehållet. MM 
har telefonmöte med JS idag och inspirerar. 
 
Future Camp för hela personalen ordnas imorgon i Novia Raseborg. Arbetsboken finns snart på 
svenska. Länk!   
 
Christoph Treier föreläser om framtid och karriär samt stress 23.8 även två fristående fortbildningar i 
positiv psykologi erbjuds i höst. 
 
Vi upprepar HUPS- processen som en del av läroplanen. Alla nya studerande deltar och den här 
gången är lärarna aktiva i arbetet.  
 
Vi ordnar en kurs i stresshantering där kommunerna är involverade. 
 
Kartläggningen av vägledning för vägledardagarna bearbetas.  
 
Branschvisa rådslagen fortsätter och skräddarsydda lösningar behövs för olika branscher.  



 

                            

 
Framtidstältet kan beställas av intresserade. Kontakta DB-J!  
 
Synliggörande av tjänster är en sak som vi måste satsa krut på. Var ska materialet finnas? Vi måste 
säkerställa åtkomsten.  
 
MM frågar om framtidstältet synats i östra nyland.  
SK svarar att arbete i tältets anda gjorts utan tält. Navigatorerna erbjuder sig att vara med i tältet. 
 
MM efterlyser plan för produkternas överlevnad.  
 
MM summerar läget med ' ihan hyvässä mallissa' ! 
Vägledardagrana 24-25.10 inbjudan går ut före slutet av augusti.  
 
 4. Diskussion om framtidsutmaningarna, sote, landskapsreformen, rollfördelningen 
SR: Läget med Navigatorerna 
 
SR delar ut Helsinki Ohjaamo Navigatorn (på svenska på sidan 49).  
 
SR berättar att det finns 1/2 år kvar av finansiering. Sedan statsfinansiering, stadsfinansiering. 
Navigatorn i Helsingfors fortsätter som förr med vissa förändringar.  
 
Ingen vet ännu om huvudstadsregionens specialarrangemang i landskapsreformen. Arbetet 
fortsätter och samarbetet fortsätter. Det ser bra ut!  
 
Job Event på svenska i Navigatorn i Helsingfors med 30 unga svenskspråkiga. Svenskspråkigt material 
har framställts. Vem sköter dessa efter projektet? Det jobbas på den saken. Ohjaamo on 
monialainen ja osaamista löytyy.  
 
TA Har ni personer som verkligen kan svenska? Job Event var en bra början.  
 
AS hur löper informationen?  
 
JL för fram förhållandet Vanda, Esbo Helsingfors och Grankulla. På svenska jobbar vi 
gränsöverskridande. Vilken roll har tredje sektorn? Tredje sektorn är utanför alla strukturer och 
kallas inte in till viktiga diskussioner. Vi upphandlas efter diskussionerna. I Lovisa, Borgå etc är det så 
lätt, man bara ringer upp. Landskapsreformen kan vara en möjlighet men även en stor utmaning.  
 
JL efterlyser en Round Table diskussion om frågan med städer, utbildningsorganisationer mfl. 
Bevakning på svenska är mycket svårare än på finska. 
 
Nora om Navigatorn i Esbo 
Esbo är med i arbetet och samarbete finns med tredje sektorn. Tanken är att arbetet ska fortsätta. 
Ungas tjänster har samlats till Alberga där flera olika vägledare är samlade på samma ställe. Staden 
tar över men om tjänsterna vet man ännu ingenting.  
 
Grankulla och Kyrkslätt är öppna kort. De har varit med i Sveps och Luckan men inte i Navigatorn.  
 



 

                            

AS vägledning över gränserna är viktig med tanke på språket. Var och hur arbetar vi på svenska. Vi 
kan inte ha svenska punkter på flera ställen. Det blir dyrt. 
 
SR påpekar att rådgivningen i Helsingfors är öppen för alla. Vi kan använda gemensamma utrymmen 
bemannade med vägledare från olika städer. Viktigt för oss är att vara rörliga och att erbjuda 
utrymmen åt andra. 
 
MM borde vi utvärdera det som gjorts och samla projektledare för att dra slutsatser?  
 
AS känner vi till alla aktörer som arbetar med vägledning?  
 
TA vi borde få alla runt samma bord hur ska det unga veta ? Vi måste utgå från den unga och se det 
från deras synvinkel. Den svenska delen är viktigt och städerna borde betala för de tjänster de 
använder.  
 
MM samlar folk till RundaBordet efter diskussion med JL.  SK tipsar om Frida Westerbacks 
kartläggning som innehåller en lista på många svenska aktörer.  
 
JL det kommer att finnas kompetenscenter och ungdomscentraler. JL tror inte på tvåspråkiga 
lösningar. JL påminner om att kommuner och städer nu upphandlar och då kan det uppstå problem.  
 
AS (Projektchef) berättar om Helsingforsalliansens (Aalto, Uni, Arcada, Hanken) som har 
Spetsprojektet för tre år som handlar om info och vägledning om var man kan studera på svenska i 
Helsingfors. Ungdomar har börjat åka till Sverige för att uppfattningen är att det är svårt att studera 
på svenska i Helsingfors.  
 
Nästa möte 15.12 14.00-16.00 i Kampen på Navigatorn Fredriksgatan 48 träff på gatunivån vid infot.  
 
Mötet avslutades 11.46 
 
MM och DBJ 
 


